



Referat – Brugergruppemøde Frederiksberg IP / Damsøbadet

4.
oktober
2023

Dato: 4. oktober 2023

Tilstede: Tini Owild, Lars Sørensen, Trine Svensson, Mansoor, Jørgen Andersen, Bent Christensen, Karoline Bech, Brian Jørgensen, Jacob Sloth, Nanna Dupont, Poul Henrik Glasius, Lars Vincent, Morten Trangbreg.

Afbud: øvrige

Dagsorden:

1. Godkendelse af dagsorden.
3. Referat fra sidste møde og opfølgning.
3. Nyt fra anlægget og fiu v/halinspektøren og fiu-repræsentanten.
 - a) Skybrudssikring projekter
 - b) Personale
 - c) Økonomi
 - d) Inforskærme
 - e) Fremtidig ” Udtryk/ profil ” af Frederiksberg Idrætspark. Forslag om en grøn profil/ udtryk. Grønt udtryk i indretning, miljø & bæredygtighed. Ligeledes samme grønne fokus i driften med miljø, bæredygtighed og klima i fokus.
 - f) Drøftelse af bilag 1
4. Status på områdeudviklings projekt ved Frederiksberg Idrætspark
5. Ønsker til budget 2024
6. Sidste nyt fra de tilknyttede klubber.
7. Næste møde
8. Eventuelt



1. Dagsorden godkendes.
2. Referatet godkendes. – Det noteres at der ikke er kommet klarhed over om, hvorvidt ønske om et vaskeri er et fælles ønske fra håndbold og fodbold.
3. Theis fortæller kort om nyt fra anlægget.

Vi har desværre og helt uforståeligt været udsat for hærværk på vores stadionhøjtaler opsat på Fælleshuset. Alle ledninger til dem har været klippet over. Nye højtalere er blevet opsat. Herudover har vi efter ønske fra brugerne fået en ny bænk ved Volly og Krolf, ligesom øvrige bænke er blevet vedligeholdt i samarbejde med FGV og Kultur og Fritid.

Kiosken har fået indkøbt en fælles grill efter ønske, ligesom vi gennem året har kunne indkøbe udstyr til styrketræningslokalet, ligeledes efter ønske fra brugerne.

Der er også blevet indkøbt et ekstra banetov til Damsøbadet. Dette så svømmerne ikke skal mangle et banetov, mens et andet er til reparation.

Vi har den 3. august haft en større vandindtrængen i forbindelse med et kraftigt regnvejr. Heldigvis var der personale på arbejde som derfor kunne begrænse skadernes omfang væsentligt. Der har også været skadeservice på. Der er forsat skader som skal udbedres, hvilket der arbejdes på bliver udført snarest.

Vi har fået opsat nyt AV udstyr i Mødelokalet. Dette i samarbejde med Tre Falke Skolen, da vi midlertidig har et samarbejde om brugen af lokalet i skoletid.

Da tidligere Halinspektør Jan fra Frederiksberg Hallerne har søgt nye udfordringer, har ledergruppen i FIU fordelt Jans opgaver mellem sig, således den fortsatte drift af Frederiksberg Hallerne sikres. Dette fortsætter indtil en ny Halinspektør er ansat og kørt ind i opgaverne.

Lars giver en kort gennemgang af nyt fra bestyrelsen.

FIU's bestyrelse vil gerne i dialog med medlemsforeningerne om resultatet i Idrættens Analyseinstituts rapport, som blev gennemgået på sidste formandsmøde den 24. maj. Baggrunden for rapporten blev belyst ved sidste brugergruppemøde og nu foreligger resultatet samt nogle anbefalinger. Det er disse resultater og ikke mindst anbefalinger bestyrelsen ønsker en dialog om.



Den kommunale budgetaftale for 2024 er offentliggjort. Selv om Idrætten på flere mindre områder er prioriteret udstår FIU's store prioritet omkring etablering af nye større indendørs idrætsanlæg forsat. Dette er selvsagt noget bestyrelsen forsat arbejder målrettet på at få igennem.

- A) Der arbejdes forsat på at få beskrevet de to skybrudssikring projekter på/i henholdsvis kunstgræsbanen og kastegården.
Vi har naturligvis forlangt at vi sidder med til ALLE byggemøder vedrørende disse projekter. Her er vores fokus udover at kvalificere den bedste løsning også driften bagefter, samt mulige synergier med vores ønsker. Sidst men ikke mindst fokus på selve anlægsperioden. Vi er løbene i tæt dialog med de foreninger, som bliver berørt, mens anlægget skal udføres. Projektet på Kunstgræsbanen er i skrivende stund forsat som tidligere beskrevet. Mens Projektet i kastegården er udvidet til ikke kun at omhandle en mindre faskine. Den endelige løsning er endnu ikke fundet.
Atletikken har nogle ønsker til kastegården, som vi forsøger at medtænke i projektet. Fælles for begge projekter er, at vind og vejr er en faktor for, hvornår man kan påbegynde arbejdet og ligeledes sætter en bagkant for færdiggørelsen.
Lige nu arbejdes der med igangsættelse i kastegården februar/ marts og 4 måneders arbejde. Hertil skal tillægges noget tid til at genetablere græs. Tiden for dette afhænger af, hvilken løsning der arbejdes med. Rullegræs vs. sået græs.
På kunstgræsset arbejdes med igangsættelse juni og ligeledes 4 måneders arbejde. Det er dog vigtigt at sige, at dette kan ændre sig i takt med projekterne, bliver mere nøjagtigt beskrevet.
- B) Sidst kunne Theis med glæde fortælle, at vi var blevet fuldtallige i medarbejdergruppen. Dog havde vi forsat en på barsel.
Vi har i mellemtiden måtte tage afsked med en og har pr. 2. oktober kunne byde Alberte velkommen i vores team.
Håber I som øvrige vil tage godt imod Alberte.
- C) På vores brugergruppemøde tilbage i marts kunne Theis fortælle at alle større forbedringer var sat på pause, da vi dengang så ind i nogle meget store energiregninger. Heldigvis har det vist sig at dette scenarie ikke blev virkelighed.
Derfor igangsættes nu følgende større forbedringer på Frederiksberg Idrætspark.
1. Renovering og forbedring af Mødelokale 1.
2. Akustikregulering i Damsøbadet
3. Renovering af personale toilet samt baderum.
Overordnet set har vi en fornuftig økonomi på Frederiksberg Idrætspark, hvor der løbende bliver taget hånd om fejr, mangler og ikke mindst ønsker fra brugerne om forbedringer eller nyt materiel og udstyr.
Dette skydes i høj grad rettidig økonomisk fornuft, øget indtægter og et skabt øje for øvrige interessenters forpligtigelser på vores matrikel. Ligeledes forventes det igen i år, at



energiforbruget nedbringes. Dette vel og mærke uden at have forringet komforten.

D) Der er fra FIU et ønske om at iscenesætte vores infoskærme på vores anlæg mere end de er nu. Derfor vil der være et tilbud om at hjælpe med at få jeres indhold op på skærmene. Kort sagt- Hvis i leverer indholdet skal FIU nok sikre det kommer op på skærmene.

E) Det drøftes om det "grønne" Udtryk/ profil skal forsøges imødekommet.

F) I Drøftelsen af bilag 1 gentages behovet for at få lavet en større undersøgelse af brugernes ønsker/behov i forhold til Caféen.

Der er fælles enighed om, at der er mest behov for åben cafe i tidsrummet 16-19.

Driften af caféen forsætter som nu indtil ønsker/ behov fra brugerne er bedre undersøgt.

4. Theis giver i samarbejde med Tini og Mansoor en opdatering vedrørende områdeudviklings projektet.

Siden sidst har vi heldigvis oplevet at der er blevet lyttet til os i langt større grad end i starten. Der har været flere arbejdsgruppe møder, hvor det undervejs er blevet tydeligt, at vi idrætten, naboer, og skoler kan finde områder, hvor vores ønsker og behov overlapper i et vist omfang.

Men undervejs er det blevet endnu tydeligere, hvor vigtigt vores tilstedeværelse i arbejdsgruppen er. Vi har skulle være meget klare i vores krav om, at projektet bære væsentlige idrætsmæssige aftryk, krav om kvalitet samt et ikke uvæsentligt fokus på ankomstområdet.

Med det dispositionsforslag som ligger nu er vi lykket med en god del af overstående. Vi tror på at områdeudviklings projektet vil være med til at forskønne området ud til Sønderjyllands Allé, skabe et positivt fokus på jeres idrætsaktiviteter og forbedre ankomstområdet. Dette i første omgang uden at forringe de idrætsmæssige forhold vi har i dag.

Men vi har gentagende gange undervejs påpeget, at det der måtte laves skal laves som noget midlertidigt, da FIU og idrætten har andre ønsker til området.

Projektet er undervejs blevet forsinket og konkretisering og projektering samt endelig prissætningen er endnu ikke klar. Der er ikke planlagt flere møder med arbejdsgruppen, men FIU vil naturligvis forsat insistere på at være med i alle kommende faser i projektet. Der arbejdes forsat på anlægsperiode i 2024.

5. Der fremsættes ønske om at undersøge muligheden for at udvide Styrketræningslokalet ved at inddrage fodbolds depot på idrætsgangen. Theis løber videre med denne.

Der fremsættes ønske om at udarbejde et forslag til ny indretning af café og gennemgangsområdet i tråd med indretningen i omklædninger, samling og mødelokale 1. Theis løber videre med denne.

Håndbold spørg ind til boldbur og opbevaring af dette i TFH. I første omgang forslår Theis at håndbold på tværs af klubber drøfter muligheden for opbevaring i det depot som håndbold råder over på idrætsgangen. Der er i forvejen store pladsudfordringer i depotet i



TFH som FIU i øvrigt ikke bestemmer over.

6. Bordet rundt gives en opdatering om nyt fra foreningerne.
7. Næste møde aftales til at være den 6. marts 2024
8. Lars fra SportsKollektivet kommer med en opfordring om at nedsætte farten når der køres på stien fra Junggreensvej og ned til Tre Falke Hallen. Stien er mørk og med dårlige oversigtsforhold. Det opleves ofte at der køres hurtigt ned af denne sti.

Tak for et godt møde.